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Treballar conjuntament per la
promoció econòmica, la creació
d’ocupació, la mobilitat i la pre-
servació del territori al Baix Ma-
resme. Aquests són els principals
objectius de la Declaració de
Sant Mateu-Burriac, signada
pels Ajuntaments de Premià de
Mar, Vilassar de Mar, Premià de
Dalt, Vilassar de Dalt, Cabrils i
Cabrera, que va ser presentada
el 20 de juliol.

AGRICULTURA I INDÚSTRIA
En primer lloc, la declaració
pretén que els sis municipis re-
gulin conjuntament les activitats
agrícoles i industrials a la Vall de
Sant Mateu i Burriac, a partir

d’un instrument urbanístic que
encara està per determinar. “De
moment hem fet el tret de sorti-
da”, apuntava l’alcalde de Ca-
brera, Jordi Mir, durant la pre-
sentació.

Per la seva banda, el batlle de
Vilassar de Mar, Damià del Clot,
justifica l’acord per la necessitat
d’oferir infraestructures i con-
nexions per desenvolupar acti-
vitat agrícola i industrial. En
aquest sentit, l’alcalde de Premià
de Dalt, Josep Triadó, assegura
que la voluntat és potenciar
aquest tipus d’activitats, en con-
tra de les polítiques d’especula-
ció immobiliària per les quals
s’ha apostat els últims anys.

Sigui com sigui, l’aposta im-
plica establir sinergies entre els
sis municipis a l’hora de deter-
minar els usos de les 789 hectà-
rees en les quals se centra el pla.

D’aquestes, 111 són industrials i
678 agrícoles.

Per a Xavier Godàs, alcalde
de Vilassar de Dalt, l’objectiu és
diversificar les activitats indus-
trials i agrícoles en aquesta zona.
“Cal combatre la degradació i el
declivi que han viscut”, va de-
fensar. Una via que pot inclou-
re activitats de compra i venda en
terrenys agrícoles o de serveis en
sòl industrial. Tot, segons asse-
gura la declaració, preservant el
territori.

UNITAT
En definitiva, la voluntat dels sis
consistoris és parlar amb una sola
veu a l’hora de promocionar eco-
nòmicament la comarca. “Volem
atreure inversions i crear llocs de
treball amb la creació d’una mar-
ca que faci visible aquest canvi”,
va explicar del Clot.

Una marca que suposarà la
unificació de les demandes dels
sis municipis en altres àmbits,
com per exemple la mobilitat. I
és que un dels objectius de la de-
claració és millorar la connecti-
vitat entre els pobles, tal com va
apuntar el regidor d’Urbanis-
me de Premià de Mar, Antoni
Subirà. Sens dubte, una de les re-
clamacions històriques de la co-
marca és la creació de nous ac-
cessos a la C-32, especialment a
Vilassar de Mar i Cabrils, per
descongestionar el trànsit a Ca-
brera. “Buscarem recursos a la
Generalitat, però  també a la Di-
putació, que és on hi ha més di-
ners”, va avançar l’alcaldessa
cabrilenca, Lina Morales, du-
rant la presentació de l’acord. 

Els sis alcaldes van voler dei-
xar clar que la seva voluntat no
és fer la competència al Consell

Comarcal del Maresme, sinó su-
mar esforços per deixar enrere el
que Godàs qualifica de “política
de campanar”. “No ens podem
centrar només en el que passa a
cada poble”, considerava l’al-
calde. Una opinió compartida
per la resta de batlles. “Tot el que
sigui mancomunar esforços és
positiu”, resumeix Mir. “Hem de
governar plegats, no d’esque-
nes els uns amb els altres”, apun-
tava del Clot.

Lògicament, per complir els
objectius plantejats per la De-
claració de Sant Mateu-Burriac
serà necessària una bona entesa
amb la Generalitat. En aquest
sentit, Mir va assegurar haver re-
but “imputs positius” del Govern
català. “La Generalitat està en-
cantada que uns quants muni-
cipis parlem amb una sola veu”,
va concloure l’alcalde.

Una sola veu
» Sis pobles del Baix Maresme firmen la declaració de Sant Mateu-Burriac per treballar plegats
» El principal objectiu de l’acord és promocionar l’activitat agrícola i industrial a la comarca

Un moment de l’oficialització de l’acord. Foto: Ajuntament de Premià de Mar

Andreu Merino
BAIX MARESME
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Actualitat a la xarxa

#PresidentaCongrés

@AdaColau: CDC i ERC han posat inte-
ressos partidistes per davant de l’objectiu
comú: aïllar el PP. Digueu-me ingènua,
però no ho entenc.

Un diari plural

per @ModernetdeMerda   

42020

"Vamos a trabajar para que
este Parlamento no dé pasos
atrás, sino que dé ya pasos ha-
cia los cambios que llegarán en
2020". Íñigo Errejón pronun-
ciava fa dies aquestes sàvies pa-
raules sobre el futur de la revo-
lució, encara amb la digestió del
26J a l'estómac.

Unes paraules que, de fet, no
són massa diferents de les que
Ernest Urtasun va escriure al seu
Twitter la mateixa nit de les
eleccions ("Y a pesar de todo la
sonrisa sigue allí. Primer asal-
to. Habrá más") o de les que va
pronunciar més tard Lluís Ra-
bell, la cara visible de Catalunya
Sí Que es Pot ("Primer asalto. La
pelea continúa").

Tot segueix un mateix patró.
Un patró que ve a dir, escolteu,
el 2015 no ho vam aconseguir, el
2016 no només no ho hem acon-
seguit sinó que ens hem fotut una
hòstia maca de veure, però ara
l'objectiu és l'any 2020 i, si us hi
fixeu bé, allà a les muntanyes ja
comença a entreveure's la pun-
ta de la banya de l'unicorn, alceu
la vista al canvi que s'acosta,
mireu, fixeu-vos-hi bé.

És un patró que han seguit
tots els líders del podemisme
aquestes setmanes. Però el que
aporta Errejón en les seves noves
declaracions és un calendari pre-
cís. El canvi té ara nova data d'en-
trega, i cau cap al 2020. Ni 2015,
ni 2016. El 2020. Hi va haver un
error a l'hora de calibrar les pos-
sibilitats. El gran moment per a
una revolució exitosa no era ara,
segons els experts comuns, sinó
que serà a les eleccions del 2020.

No era ara, amb unes xifres
d'atur que continuen allà dalt, in-

abastables. No era ara, amb més
contractes precaris per metre
quadrat que mai. No era ara,
amb un cas de corrupció per
cada diputat del bipartidisme.
No era ara, amb l'auge de les
portes giratòries. No era ara,
amb el reguitzell d'actituds pro-
peres a èpoques passades. No
era ara, amb una Europa que
dictamina al govern què ha d'es-
canyar i què no. No era ara,
amb polítics de partits tradi-
cionals que encara denoten trets
masclistes i neolítics. No era
ara, amb una magnífica Llei
mordassa en vigor. No era ara,

amb una majoria absoluta que
ha virat el país tant a la dreta
com ha pogut. No era ara, amb
un ministre de l'Interior que
conspira des de l'Estat per aba-
tre altres pensaments polítics.
No era ara, amb un ministre de
l'Interior que no dimiteix per
conspirar des de l'Estat per aba-
tre altres pensaments polítics.
No era ara, amb Bárcenas de cos
present. No era ara, amb un
president que necessita traduc-
tors per parlar amb un homòleg
americà. No era ara, amb un Es-
tat on la separació de poders
cada vegada és menys separació

i és més poder. No era ara, amb
una fiscalia que afina coses. No
era ara, amb un poder que con-
trola els mitjans de comunicació
tant com vol. No era ara, amb un
bipartidisme que no admet que
es votin els problemes territorials
dels seus ciutadans. No era ara,
amb un ministeri d'Educació
que ha volgut espanyolitzar tot
el que ha pogut perquè ni tan
sols es reconeixen les nacions de
la nació. No era ara, amb aquell
IVA cultural que us saluda a cada
entrada. No era ara, amb l'imperi
de les televisions de plasma i el
silenci institucional. No era ara,
amb jutges escollits per polítics.
No era ara, amb Florentino in-
demnitzat gràcies a la voluntà-
ria aportació de tots nosaltres.
No era ara, amb constants com-
paracions de moviments pací-
fics, fins i tot del podemisme,
amb el nazisme. No era ara,
amb una monarquia no votada
que alliçona en termes de de-
mocràcia i convivència. No era
ara, amb un govern que fa els
ulls grossos davant les peticions
d'asil que arriben al Mediterra-
ni. No era ara, amb tants bancs
rescatats i tantes persones igno-
rades. No era ara, evidentment.

Errejón no va desencaminat.
Ara no tocava, no tenia cap
sentit que la gent volgués tras-
balsar-ho tot. Potser sí que és
sensat esperar amb totes les
forces que l'èxit arribi joiós el
2020. L'any en què Espanya, ru-
miada, reflexionada i gloriosa,
es dirigirà cap a les urnes amb
una convicció d'orella a orella,
i, penitent i orgullosa, decidirà
que sí, que i tant, que és l'hora
del canvi. Del canvi fort.

El gran moment per a

una revolució exitosa

no era ara, segons els

experts comuns, sinó

que serà al 2020

4Una guerra civil o militar?
per Jordi Lleal 

La terminologia de molts do-
cuments i històries publicades
ens parla de la denominada
guerra civil del 1936-1939.
Però si ens aturem a pensar en
el tema, hom es pregunta...
Qui es va rebel·lar, el 18 de ju-
liol de 1936? Foren les guar-
nicions de l’exèrcit de diverses
regions militars a les quals
varen respondre guarnicions
de l’exèrcit republicà, “roig”
des de la banda insurrecte i als
del mateix bàndol com a “na-
cionals”. Per això, el terme
civil quadra ben poc amb la re-
alitat. Això sí, a un costat i a
l’altre es constituïren bandes
d’incontrolats, més o menys
consentides, per fer mal al
contrari. 

Ja han passat 80 anys i hi
ha prou perspectiva històrica
per posar les coses al seu lloc.
Hi ha relats dels fets que hi po-
sen una capa de boira per so-
bre, com si no hagués passat

res. D’altres l’anomenen guer-
ra “incivil”, que és una altra for-
ma de dir-ho, altres “glorioso
alzamiento nacional” (una mica
d’amagatotis, avui dia encara
ho diuen així). 

El que és greu és que en-
cara avui s’estigui parlant de
retirar els símbols franquistes,
del Valle de los Caidos, de la
Fundació Francisco Franco
amb tots els documents se-
grestats per la família del dic-
tador, dels “papers de Sala-
manca”, de l’exhumació de ca-
dàvers de les cunetes, del judici
als assassins i torturadors que
campen tan tranquils i de tants
i tants conflictes que s’han
tancat en fals. La guerra va du-
rar tres anys, l’escarni, la igno-
mínia i el menyspreu fa 77
anys que dura, fins quan? Amb
l’actual marasme polític es-
panyol, de dretes prepotents i
esquerres submises, durarà
anys i panys. Allà ells!      

Un diari participatiu

#PokémonGO

@TaboadaLucia: Rajoy quita a Celia 
Villalobos de la Mesa del Congreso
justo en pleno auge de Pokémon. No
puede ser casualidad.

@jordipueyo: La millor manera que
aquests atemptats facin créixer l’extrema
dreta és que els de sempre culpin 
Occident i exculpin els autors. #Niça.

#TotsAmbNiça
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Continua la polèmica després de
la denúncia per presumpta pre-
varicació que el portaveu del PSC,
Ernest Suñé, va interposar a la Fis-
calia Anticorrupció contra l’alcal-
de, Jaume Oliveras, i la regidora
de Serveis Generals i portaveu
d’ERC, Sílvia Folch. L’origen de la
denúncia és la consideració de
Suñé que el 50% dels treballadors
fixos que s’han convertit en fun-
cionaris entre el 2011 i el 2015 ho
haurien fet de forma irregular. 

Ara, però, podria ser l’Ajunta-
ment qui denunciés el portaveu
socialista, després que aquest in-
sinués que el departament de Re-
cursos Humans del consistori
hauria destruït documentació re-
lacionada amb la presumpta pre-
varicació denunciada. Una docu-
mentació que, segons Suñé, tre-

balladors municipals haurien di-
positat en bosses d’escombraries. 

A més, Suñé també insinua
que abans d’aquest episodi la Fis-
calia Anticorrupció hauria visitat
l’Ajuntament per sol·licitar infor-
mació sobre el cas. Això sí, Suñé
admet que tant les insinuacions
sobre la destrucció de proves com
de la visita de la Fiscalia no són
contrastades. Tot i així, el porta-
veu socialista va ampliar el 19 de
juny la seva denúncia contra Oli-

veras i Folch per presumpta des-
trucció de documents.

Davant d’aquesta situació, el
govern municipal nega haver re-
but cap visita de la Fiscalia Anti-
corrupció. “Ja hem facilitat tota la
informació relacionada amb la
denúncia a la Fiscalia”, explica Oli-
veras. D’altra banda, l’alcalde nega
qualsevol destrucció de proves
documentals i assegura que els
serveis jurídics municipals estu-
dien denunciar Suñé.

Suñé va publicar fotos de les bosses d’escombraries al seu bloc. Ernest Suñé

L’Ajuntament medita denunciar
el portaveu del PSC, Ernest Suñé
» Suñé va advertir d’una possible destrucció de documents per part
del consistori en el marc de la denúncia per presumpta prevaricació

El Ple de Riure celebra 
els 20 anys en plena forma

CULTURA4El festival interna-
cional de teatre còmic Ple de
Riure ha celebrat la seva vintena
edició al Masnou del 19 al 23 de
juliol. Una edició que ha demos-
trat fidelització dels masnovins
amb el certamen. La relació en-
tre el poble i el festival també ha
quedat reflectida en una exposi-
ció fotogràfica que ha repassat els
20 anys d’història del festival.

Ara bé, lògicament els plats
forts de l’edició d‘enguany han es-
tat les actuacions. “El nivell ha es-
tat molt alt”, considera el direc-
tor del Ple de Riure, Ernest Ta-

rradas. “Hem tingut una assis-
tència de públic massiva i estem
encantats. Hem crescut moltís-
sim respecte de l’any passat”,
afegeix el director. 

Entre altres muntatges, Ta-
rradas destaca el Ple de pa-
llassos - amb Tortell Poltrona,
Toni Albà i Marcel Gros-, la in-
tervenció artística de la com-
panyia Xirriquiteula i les seves
girafes, l’espectacle musical de
Las XL, que enderroquen el
mite de l’amor romàntic, o la
música itinerant de l’Always
Drinking Marching Band.

Èxit d’una Festa Major que 
ja pensa en l’edició del 2017

FESTES4L’Ajuntament i la co-
missió de festes fan una valora-
ció positiva de la Festa Major,
que enguany es va presentar de
nou amb el lema Terra, Mar i
Foc i va tenir les nimfes repre-
sentants dels tres elements com
a fil argumental de la celebració,
que també va tenir la cultura po-
pular i la música com a prota-
gonistes del programa festiu.

La regidora de Cultura, Neus
Tallada, ha volgut destacar "la
bona resposta que han tingut els
concerts programats, ja que han
estat plens de públic que va

quedar molt satisfet". Tallada
també ha agraït la feina i col·la-
boració de les entitats del poble.

Un cop superada aquesta
Festa Major, tant l’Ajuntament
com la comissió de festes n’estan
fent un balanç minuciós, enfocat
a dissenyar el programa de les
festes de Sant Pere de l’any que
ve.

En aquest sentit, un dels ele-
ments centrals d’aquest procés
d’avaluació és el calendari de la
celebració, que podria experi-
mentar canvis de cara a la Fes-
ta Major del 2017. 

Es constitueix el Consell 
de Promoció Econòmica

ECONOMIA4El Consell Munici-
pal de Promoció Econòmica ha
quedat finalment constituït. Tot i
que aquest pas s’havia de forma-
litzar inicialment a l’abril i més
tard es va ajornar al maig per
raons burocràtiques, es va fer l’11
de juliol.

El consell és un òrgan de par-
ticipació ciutadana, informatiu,
consultiu i assessor, que treballa-
rà per al desenvolupament social
i econòmic. L’integren l’alcalde,

Jaume Oliveras, diversos regi-
dors del govern, representants
de tots els grups municipals, la Fe-
deració de Comerç, Indústria i Tu-
risme, l'Associació de venedors del
Mercat, l’Associació de Marxants
del Maresme, l’empresa conces-
sionària del port i quinze experts
en promoció econòmica.

El seu principal objectiu és fo-
mentar l’ocupació, consolidar el
teixit empresarial i potenciar el tu-
risme al Masnou.

Accessibilitat | Pas soterrat del carrer Brasil
La sessió del Ple municipal del 21 de juliol va aprovar inicialment el projecte d’obres ordinà-
ries per la millora de l’accessibilitat del pas soterrat del carrer Brasil, amb els vots a favor  de
l’equip de govern -CiU i ERC-, la CUP, el PSC i el PP. Per la seva banda, C’s i ICV es van abs-

tenir. El projecte es desenvoluparà en quatre fases i inclourà la instal·lació d’un ascensor.

Andreu Merino
EL MASNOU

L’Always Drinking Marching Band, un dels plats forts del Ple de Riure. Foto: Twitter 
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Els grups municipals votaran les propostes presentades. Foto: Arxiu

Comença el procés per decidir
el destí de 92.000 euros

Fins al 5 de setembre, els grups
municipals, les entitats i els veïns
poden presentar propostes a l’A-
juntament per decidir en què
s’inverteixen 92.000 euros del
pressupost municipal. Els pro-
jectes que es plantegin han d’es-
tar relacionats amb obres públi-

ques, siguin noves o de mante-
niment, de millora de carrers o
equipaments i també adquisi-
cions permanents de l’Ajunta-
ment, com ara la compra de ve-
hicles, ordinadors o programes
informàtics.

Les propostes no podran su-
perar els 50.000 euros i es poden
presentar fins al 5 de setembre al
registre general de l’Ajuntament.
Posteriorment, les propostes es
traslladaran a la comissió muni-

cipal de participació, que el 12 de
setembre presentarà els projectes
escollits. Després, els grups mu-
nicipals votaran les propostes i les
escollides seran traspassades als
tècnics municipals. La llista de-
finitiva de projectes es definirà el
30 de setembre i s’exposarà pú-
blicament.

Finalment, la ciutadania vo-
tarà els projectes el 4 de novem-
bre i els resultats es comunica-
ran el 6 de novembre.

Servei de neteja | Sanció a Urbaser
L’Ajuntament ha sancionat a l’empresa Urbaser, que realitza la gestió de neteja de la via públi-

ca i recollida de residus municipals, després d’haver rebut multes per excés de velocitat d’un
camió de recollida de residus. La sanció es considera greu i és de 27.818 euros. Paral·lelament a

la multa, el consistori negocia amb Urbaser per rebaixar el cost del servei de neteja.

FESTES4El sector pagès ha es-
tat el guanyador de la Rierada de
la Festa Major, que enguany
celebrava la segona edició. Així
doncs, els pagesos s’han guan-
yat el dret de guarnir el balcó du-
rant les festes de l’any que ve.

Tot i això, els organitzadors
de la festa valoren molt positi-
vament la implicació dels altres
sectors, el dels pescadors con-
trabandistes i el dels mestres
contrabandistes.

Els impulsors de la Rierada
celebren la cohesió que la ini-
ciativa ha aportat a la Festa
Major. Precisament, la volun-
tat dels organitzadors amb la
creació de La Rierada l’any
passat era crear un punt d’unió
entre els veïns.

El sector pagès
guanya la Rierada
de la Festa Major

EDUCACIÓ4Carla Gómez i Eloy
Martínez, de l’Institut Pere Ribot,
i Mariona Gabarró i Irene Sallent
del Vilatzara, tornen avui a Vi-
lassar de Mar després de passar
21 dies a Arklow, Irlanda.

Tots quatre han estat els be-
neficiaris de la beca impulsada
per la regidoria de Joventut,
que premiava amb aquesta es-
tada a Irlanda els joves de segon
de batxillerat dels dos instituts
amb les millors notes en l'expe-
dient acadèmic.

Durant aquestes tres set-
manes, els joves han conviscut
amb famílies irlandeses i han
fet activitats culturals, esporti-
ves i lúdiques. Tot plegat, amb
l’objectiu de millorar el seu do-
mini de l’anglès. Durant la seva
estada a Irlanda, han explicat la
seva experiència a vilassarde-
mar.wordpress.com

Els estudiants
becats a Irlanda
tornen a casa

Redacció
VILASSAR DE MAR
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Els pares i mares de l’escola Mar
Nova no es rendeixen en la lluita
per evitar la supressió de la línia de
P3 el curs vinent i el tancament del
centre el curs 2017-2018, quan el
departament d’Ensenyament pre-
veu que es fusioni amb l’escola
Montserrat. 

De fet, aquesta setmana han
anunciat que intentaran evitar el
tancament per la via judicial. “Por-
tarem el departament d’Ensen-
yament els tribunals perquè con-
siderem que els motius del tanca-
ment són ideològics”, assegura el
portaveu de l’Associació de Mares
i Pares, Jaume Mora. “Som una
AMPA activa políticament, que
aposta per una educació activa dels
nostres fills i defensa els llocs de fei-
na dels professors. Volen acabar
amb això”, afegeix.

Després de la negativa del de-
partament a establir una moratò-
ria de tancament, l’AMPA ja ha
deixat el cas a les mans del col·lec-
tiu d’advocats Ronda i manté que
el tancament de l’escola no obeeix
a motius objectius.

Per la seva banda, el depar-
tament no ha volgut fer valora-
cions sobre la voluntat de l’AM-
PA de traslladar el conflicte a la
via judicial. Els motius per justi-
ficar la supressió de la línia de P3
i el futur tancament són, entre al-

tres, la davallada de preinscrip-
cions al centre per al curs que ve
-només se’n van registrar 11- i les
demandes de trasllat de 32 fa-
mílies de l’escola.

L’AMPA, mentrestant, asse-
gura que hi ha 27 sol·licituds d’a-
lumnes de P3 per al curs 2017-
2018 i avisa que seguirà lluitant per
evitar el tancament. “Durant
aquest curs col·laborarem amb la
direcció de l’escola, però no amb
la fusió amb un centre radicalment
diferent del nostre”, conclou Mora.

L’AMPA manté la demanda d’aturar el tancament. Foto: Arxiu 

L’escola Mar Nova portarà
Ensenyament als tribunals

» Els pares dels alumnes qualifiquen l’anunci de tancament 
del centre d’”ideològic” i recorreran la decisió per la via judicial

El poble viu una Festa Major
sense pregó pirata

FESTES4La Festa Major del
vintè aniversari dels pirates i
els premianencs va començar
sense pregó. Precisament ha-
via de ser la comissió organitza-
dora de les festes l’encarregada
de pronunciar-lo, però hi van re-
nunciar un cop ja havien pujat al
balcó de la Casa de la Vila. De fet,
només van poder-hi pujar dos
dels seus membres i aquest va
ser precisament el detonant de
la renúncia. 

“Jo no penso continuar si a la
resta de la comissió no la deixen
pujar al balcó”, va dir un d’ells.
“Ha acabat el pregó, bona tarda
i bona festa major”, va respon-
dre l’alcalde, Manel Buch, visi-
blement contrariat, des d’un
balcó on sí que hi havia l’exal-
caldessa Maria Jesús Fanego, re-
gidors de Cultura dels darrers
vint anys i tots els regidors del
Ple, a excepció dels de la Crida
Premianenca, que van renunciar
a assistir a tots els actes proto-
col·laris de la Festa Major. L’en-
renou amb el pregó va coincidir

amb una protesta dels pares i
mares de la Mar Nova de rebuig
al tancament de l’escola i amb
una manifestació convocada per
la plataforma Aturem la draga,
en contra del transvasament de
sorra del torrent Amell a 200
metres mar endins. Una opera-
ció que finalment el govern mu-
nicipal ha paralitzat a l'espera
d'una reunió entre els tècnics de
medi ambient de l'Ajuntament i
els ambientòlegs i biòlegs con-
sultats pels integrants de la pla-
taforma.

L’endemà del pregó, Buch va
qualificar la situació de “tensa i
desagradable”. “Hi va haver per-
sones que van pretendre entrar
a l’Ajuntament en bandada, fet
que va provocar que per raons de
seguretat es tanquessin les por-
tes”, a publicar l’alcalde al seu
Facebook en referència als pre-
goners.

A més, Buch va qualificar de
“desconcertant” que els prego-
ners li demanessin que els regi-
dors marxessin del balcó.

Buch renuncia a la direcció
del Partit Demòcrata Català

POLÍTICA4Finalment, l’alcal-
de de Premià de Mar, Miquel
Buch, ha renunciat a formar
part de la direcció del Partit De-
mòcrata Català (PDC), el nom
que ha adoptat Convergència
Democràtica de Catalunya
(CDC) després de la seva refun-
dació.

Tot i que Buch s’havia aline-
at amb el diputat de Junts pel Sí
(JxSí) al Parlament, Jordi Turull,
l’alcalde va fer un pas enrere des-
prés que també el fes Turull, que
inicialment aspirava a la coor-
dinació general del nou partit.
En declaracions a Ràdio Premià

de Mar, Buch va confirmar que
no formaria part de cap candi-
datura a la direcció. “És el millor
que puc fer. No em sento for-
mant part d’aquesta candidatu-
ra i ho dic des del positivisme”,
va dir Buch en referència al pro-
jecte liderat pels diputats de
JxSí al Parlament, David Bon-
vehí i Marta Pascal, que va guan-
yar les eleccions primàries de
dissabte.

En una entrevista concedida
a aquesta publicació l’abril del
2015, Buch va assegurar que
l’alcaldia de Premià era el seu
“sostre polític”.

L’Ajuntament regularà
l’activitat dels clubs cannàbics
SOCIETAT4El Ple municipal del
20 de juliol va aprovar una nova
ordenança per l’establiment i
activitat de clubs cannàbics al
municipi. La proposta va ser del
grup municipal d’ERC i ara es
crearà una comissió d’estudi que
fixi els paràmetres que els clubs
cannàbics hauran de tenir en
compte si volen desenvolupar la
seva activitat a Premià.

Actualment hi ha dos esta-
bliments d’aquestes caracterís-

tiques al poble i un tercer ha de-
manat permís per obrir.

MUNICIPALITZACIÓ
A banda dels clubs cannàbics, el
Ple també va estar marcat pel
compromís del govern municipal
a municipalitzar el servei de ne-
teja dels edificis públics.

Paradoxalment, en el mateix
Ple l’executiu de Miquel Buch va
votar en contra d’una moció de
la Crida que ho demanava.

Plaça de la Sardana | Volen que s’acabi el soroll
Els veïns de la plaça de la Sardana continuen demanant solucions a l’Ajuntament pel soroll a la nit.

El govern municipal assegura que la seva voluntat és que els bars musicals avancin el seu horari
de tancament -actualment és a les 3 de la matinada-, amb la qual cosa es reduiria la presència de

gent a la via pública. Al setembre, govern, oposició i veïns es reuniran per abordar la qüestió.

Andreu Merino
PREMIÀ DE MAR
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L’orde dels Escolapis ha apartat
el religiós que fins ara era el co-
ordinador de catequesi de l’Escola
Pia de Balaguer, a Lleida. El mo-
tiu és la denúncia de tres famílies
per presumptes abusos sexuals a
nenes, que hauria presumpta-
ment comès el 2010 a la parrò-
quia d’Alella, on impartia classes
de catequesi.

L’escolapi estava adscrit a la
parròquia d’Alella des del 1992,
on impartia classes de catequesi
als nens. Fa sis anys, tres famílies
van expressar el seu malestar
als seus superiors eclesiàstics,
després que les nenes  haguessin
descrits tocaments per part del
mossèn.

Aleshores, l’orde religiós va
cessar-lo de les seves activitats a
la parròquia, una mesura que va

semblar correcte per part de les
famílies, sempre i quan el mossèn
no es tornés a dedicar a la cate-
quesi. En cap moment, però, va
haver-hi implicació de la policia
o la justícia en el cas.

Ara, les famílies han descobert
que el mossèn -que té 76 anys-
continuava exercint classes de ca-
tequesi a l’Escola Pia de Balaguer,
fet que ha estat el detonant de la
denúncia. Cal tenir en compte
que els fets pels quals se’l va ces-
sar d’Alella no han prescrit, per-

què no han passat vint anys ni les
nenes són majors d’edat.

Per la seva banda, la Congre-
gació Provincial dels Escolapis va
assegurar que no tenien cons-
tància d’aquesta situació, però
han apartat el mossèn de qual-
sevol activitat religiosa. La con-
gregació explica que l’anterior
responsable provincial, que va
morir a principis d’any, no ho ha-
via comunicat. D’altra banda, el
bisbat d’Urgell ha assegurat que
tampoc coneixia la situació.

El religiós col·laborava des del 2011 amb l’Escola Pia de Balaguer. Foto: Arxiu

Víctor Ferran
ALELLA

L’Ajuntament ha acordat la ces-
sió del fons històric documental
municipal  al Consell Comarcal.
“A partir d’ara estarà a l’abast de
tothom”, destaca el regidor de
Patrimoni Històric, Francesc
Ribas. De fet, el detonant d’a-
questa cessió per part de l’A-
juntament, segons explica l’al-
calde, Andreu Bosch, és la vo-
luntat de millorar les condicions
de conservació dels documents.
“Nosaltres no estem dotats d’u-
na infraestructura que propor-
cioni una accessibilitat a la ciu-
tadania”, comenta. 

Per altra banda, Bosch fa re-
ferència a les condicions a les
quals estaven sotmeses els arxius
del fons històric municipal. “És
un acte de responsabilitat de
govern, no podíem permetre
mantenir l’Arxiu en aquest es-
tat”, descriu, i, a més, subratlla

que el trasllat al Consell Co-
marcal permetrà garantir la con-
servació i la consulta dels docu-
ments en unes condicions
adients. 

De fet, Ribas explica que fins
i tot s’han hagut de fer desin-
feccions, a causa del mal estat del
lloc on es guardaven els docu-
ments. A part de Teià, Cabrera
de Mar, Caldes d’Estrac, Òrrius,
Sant Pol, Santa Susanna i Sant
Vicenç de Montalt, també cedi-
ran part dels seus fons històrics.

EL NOU ARXIU DE TEIÀ
D’altra banda, el regidor co-
menta que el fons Barrera i el
fons de dibuixos de l’Antoni
Batllori i Jofré es quedaran a
Teià, concretament a la masia
de Can Llaurador, un espai que
habilitaran aviat. A més, s’ha
contractat una persona per ar-
xivar els documents i facilitar la
seva transferència cap a la Ma-
sia. A més, també s’encarrega-
rà de fer un inventari de tot
l’Arxiu municipal.

Teià i sis pobles més cediran part dels seus Arxius. Foto: Ajuntament

Teià cedirà part del fons històric
municipal al Consell Comarcal

Redacció
TEIÀ

Festa Major | Del 28 de juliol a l’1 d’agost
La Festa Major d’enguany compta amb unes 40 activitats per a tots els públics.

Encara que comença el pròxim dijous 28 de juliol, el 22 de juliol ja es va dur a ter-
me la caminada nocturna popular i el concert de Joan Colomo. Entre les activitats

més populars, destaquen els correfocs, el cercaviles o el sopar popular.

Teià

ECONOMIA4Com cada any, l’A-
juntament ha presentat la con-
vocatòria de subvencions ordi-
nàries per a entitats locals sense
ànim de lucre, les quals estan
agrupades en quatre seccions te-
màtiques. Enguany, la partida a
repartir és un total de 36.710 eu-
ros, d’entre els quals el tros més
gran del pastís se l’emporta l’àm-
bit d’esports, per l’elevat nombre
d’entitats esportives teianenques.

Aquest any, però, segons in-
forma Andreu Bosch, el progra-
ma de cultura ha agrupat més en-

titats, ja que els Dimonis de Teià
es contemplen dins la regidoria de
cultura, i no com a entitat juvenil.

Després de fer les sol·lici-
tuds, l’Ajuntament abonarà el
75% de la subvenció pertinent i,
si els mecanismes de justifica-
ció de les peticions corresponen
amb els estaments establerts,
s’atorgarà el 25% restant de la
subvenció. Per poder-hi concó-
rrer, les entitats han de formar
part del registre municipal i te-
nen fins al 31 de juliol per pre-
sentar les seves sol·licituds.

Més de 36.000 euros a
repartir entre les entitats

El nou Pla Local de Joventut
ja comença a tenir forma

JOVENTUT4El Pla de Joventut
d’aquest any separarà l’àrea d’A-
dolescència i la de Joventut. El
Pla, tal com comenta Anna Alfa-
ro, responsable de la regidoria, es-
tarà dividit en dos grups. “Els úl-
tims anys la línia estratègica per
adolescència ha crescut molt”, ex-
plica Alfaro, motiu pel qual han
preferit deixar un espai només
per aquest sector de la població.

“Hem organitzat diferents
grups de discussió i ara plante-
jarem les conclusions” explica la
regidora. De fet, el procés d’ela-
boració del Pla contempla una
fase de diagnosi, la qual està pen-
dent d’analitzar, i, a posteriori,
una fase més tècnica. El següent
pas, a més, tindrà a veure amb la
participació ciutadana, i es farà
al darrer trimestre de l’any.

Més oferta que altres 
anys al Festival d’Alella

CULTURA4El Festival d’Alella
d’enguany ha comptat amb una
oferta més variada que en edicions
anteriors, fet que ha permès allar-
gar concerts i espectacles infantils
durant tot el mes. El regidor de
Festes Populars, Frederic Salas,
reconeix que altres anys hi havia
menys oferta i afegeix que aques-
ta situació s’ha revertit, sobretot
gràcies a la iniciativa privada.

D’altra banda, Salas indica
que “l’assistència ha estat l’espe-
rada”, un fet a tenir en compte, ja
que han ofert 14  actuacions per
a tots els públics. “Sobretot valo-
rem l’assitència del públic in-
fantil i familiar”, destaca el regi-
dor. A més, considera que el
concert més destacat va ser el de
la Mònica Green del darrer 2 de
juliol, que qualifica d’”estel·lar”.

El Cim | 31.000 euros per reformar El Cim
L’Ajuntament ha invertit 31.000 euros en diversos treballs de manteniment i millora de l’esco-
la d’educació infantil i primària El Cim, com ara la substitució de teules i l'arranjament de les
filtracions de la teulada. A més, la Generalitat ha assumit la instal·lació d'una escala exterior
d'emergència que comunica el passadís de la primera planta de l'edifici amb el pati d'infantil. 

Els Escolapis aparten el religiós
denunciat per abusos a menors
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La Festa Major d’enguany ha su-
perat amb escreix els objectius i
és que, segons comenta la regi-
dora de Cultura, Emma Escola-
no, a part de l’augment de par-
ticipació en els actes, s’han po-
gut diversificar les zones on s’han
fet la majoria dels actes. 

D’aquesta manera, a més
dels escenaris habituals com el
Parc Felicià Xarrié o les places
dels ajuntaments antic i nou,
aquest any s’ha apostat per la in-
clusió d’activitats a altres zones
fora del nucli antic. Amb alguna
novetat, com el Holi Festival  a
la pista exterior del poliesportiu,
la crema del nou Ajuntament per
primer cop o el concert de ban-
des, els actes habtiuals d’anys an-
teriors també han fet un salt qua-
litatiu. D’altra banda, Escolano

explica els motius pels quals
s’ha deixat de realitzar la Nit
Jove. “Per escoltar la música
d’un DJ, poden anar a una dis-
coteca”, comenta. A més, afegeix
que, anys anteriors havien rebut
moltes crítiques dels veïns en re-
ferència a aquesta celebració.
En canvi, la Nit de bandes, amb
grups de música en directe, es va
mantenir i va tenir molt de pú-

blic. “I això que competíem amb
el Canet Rock la mateixa nit”,
destaca la regidora. 

ELS PILARS DE LA FESTA
“Com cada any, la Guerra de
Bombardes, l’orquestra Metro-
pol o el Correbars han estat esl
grans reclams. “Tot ha estat
possible gràcies a la Comissió de
Festes”, conclou Escolano.

El pregó va anar a càrrec del Club de Bàsquet. Foto: Miquel Baena

La Festa Major d’enguany, 
més descentralitzada que mai

Redacció
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L’1 de juliol es va presentar públi-
cament l’Arxiu Històric de Vilas-
sar, un fons que recull més de
10.000 pergamins de l’Arxiu Mu-
nicipal de Santa Maria de Barbe-
rà (AMSMB), 2 speculums i 2
caixes de lligats en paper, digita-
litzats i posats a l’abast de to-
thom per a la seva consulta. La cre-
ació d’aquest Arxiu ha estat pos-
sible gràcies al conveni que va sig-
nar el 2013 l’actual marquès de
Santa Maria de Barberà, propie-
tari de  l’AMSMB.

D’aquesta manera, l’Arxiu ja
està en funcionament i compta
amb un extens fons històric i do-
cumental, creat a partir de la ces-
sió de l’AMSMB i de documents
d’entitats locals, administratives i
donacions particulars. L’alcalde,
Xavier Godàs, destaca la impor-
tància d’aquest Arxiu. “Es tracta
d’una de les documentacions me-

dievals més importants del país”,
assegura. 

TESTAMENT DE RAMON LLULL
La icona d’aquesta bibliografia és
el testament de Ramon Llull, un
dels personatges més importants
de la literatura i la història catala-
na. Les últimes voluntats del beat
català, però, són només una part
de la gran quantitat de docu-

ments que figuren a l’arxiu i que
compten amb un alt valor històric.
La majoria de documents daten
des dels segles XIII fins al XVII, la
qual cosa converteix l’arxiu en
pioner de recerca bibliogràfica.

Es preveu que alguns docu-
ments es traslladin a la Biblioteca
de Can Banús, encara que el Cas-
tell de Santa Maria de Barberà és
un lloc idoni per a conservar-los.

L’AMSMB ha preferit cedir els documents a l’Ajuntament. Foto: Ajuntament

El nou Arxiu Històric serà
pioner en recerca bibliogràfica

CONVENI4La Parròquia i l’A-
juntament han signat un conve-
ni mitjançant el qual la titulari-
tat del cementiri i els terrenys del
voltant passaran a ser de pro-
pietat municipal. 

D’aquesta manera, el pacte
manifesta que el cementiri passa
a ser altra vegada propietat de l’A-
juntament, mentre que la Capella
de Sant Sebastià i la zona enjar-
dinada, que rodegen el cementi-
ri, continuaran sent propietat de
la Parròquia, però el consistori en
tindrà el dret d’explotació. “Aquest
acord ens interessa perquè amb
aquesta cessió guanyem una pro-
pietat de la zona de muntanya i
ens permetrà la possibilitat de sen-
yalitzar-la degudament”, explica
l’alcalde,  Xavier Godàs. 

El passat 5  de juliol es va sig-
nar aquest conveni, que tindrà un
termini prorrogable de 10 anys i
que, per tant, permetrà a l’Ajun-
tament l’ús de la Capella per a por-
tar-hi a terme actes públics i tam-
bé la possibilitat de millorar la
zona verda del davant.

El cementiri torna
a ser de titularitat
municipal

Toti Soler, nou 
fill predilecte de
Vilassar de Dalt

SOCIETAT4Toti Soler va prota-
gonitzar un acte força concorre-
gut el 2 de juliol, el qual va ser-
vir per fer honor al seu nome-
nament com a fill predilecte del
municipi. L’alcalde, Xavier Go-
dàs, explica que un dels motius
pels quals Jordi Soler Galí ha es-
tat nomenat fill predilecte de la
vila, és  que “sempre ha man-
tingut una connexió amb Vilas-
sar, que ha estat molt important
per a ell”. 

A l’acte, que va tenir lloc a la
sala de plens de l’ajuntament, es
va fer un repàs de la seva vida, on
es va llegir Petita Festa, una de
les primeres cançons del famós
guitarrista, el qual va agrair el re-
coneixement que li van fer.

Hospital de Sant Pere | Les germanes del Cor de Maria es retiren
La germana Superiora de les religioses Missioneres Filles del Cor de Maria ha comunicat a l'alcalde,
Xavier Godàs, la decisió d’abandonar a finals d’agost la tasca que, des del 1948, porten a terme a
l’Hospital de Sant Pere, ja que no disposen de personal per rellevar les germanes retirades. El 27
d’agost, durant la Festa Major, es farà un acte de reconeixement i a les germanes del Cor de Maria.

Redacció
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30 de juliol | Festa a Santa Maria, Santa Anna i Tió 
El 30 de juliol l’Associació de Veïns del barri Santa Maria - Santa Anna - Tió orga-

nitzarà una sèrie de tallers i jocs infantils durant el dia i espectacles musicals a la
nit. Els actes iniciaran a les 10 del matí amb un torneig de futbol sala a la pista de

l’Escola Santa Anna, i la resta d’activitats es faran al torrent de Santa Anna.

Vilassar de Dalt

TRANSPORT4Cada divendres
fins al 15 d’octubre, el jovent de
Premià podrà comptar amb el
servei de bus a les nits de forma
gratuïta. El trajecte comença a la
zona de l’Institut Valerià Pujol i
Bosch i finalitza a la discoteca
Cocoa de Mataró.

En aquest sentit, l’alcalde ex-
plica les millores que han tingut
en compte. “Hem après de l’ex-
periència de l’any passat, i volem
aprofitar el bus per fer cam-
panyes de sensibilització”, co-
menta Josep Triadó. 

A més, una de les novetats
respecte de l’any anterior és la
reducció de dos dies a un, i que
ara es comptarà amb la pre-
sència d’un monitor. Els inte-
ressats poden garantir-se un
seient si fan una reserva a tra-
vés de la pàgina web de l’Ajun-
tament. D’aquesta manera, es
farà un registre amb tots
aquells que vulguin gaudir d’a-
quest transport nocturn, ges-
tionat pel Grup la Pau.

El Bus Nit 2.0
torna amb 
un servei reduït

Aprovat el nou
reglament de
participació
PARTICIPACIÓ4Després del Pla
Mandat participatiu que va po-
sar en marxa el govern, ara és el
torn de l’elaboració del Regla-
ment de Participació Ciutadana.

Fins al dia 9 d’agost, les
persones interessades podran
presentar al·legacions a l’apro-
vació inicial que ha tingut aquest
Reglament. Després de consul-
tar-ho amb els grups municipals,
el govern va procedir a votar
amb la intenció d’arribar al con-
sens entre el consistori, i així ho
va aconseguir, amb només l’abs-
tenció d’un regidor de la Crida.
Aquest Reglament defineix les
tasques necessàries per dur a ter-
me un procés participatiu de
qualitat per part del govern.
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L’Associació d’Hostalers de Ca-
brils, amb la col·laboració de
l’Ajuntament, ha presentat la
seva 4a Ruta Gastronòmica. 

La ruta es va presentar en un
acte el 8 de juliol a l’Hostal de la
Plaça i va comptar amb la parti-
cipació de representants de di-
versos partits polítics, periodis-
tes i convidats especials, com
l’actor i humorista enamorat de
la cuina Pep Plaza i la cuinera
Ada Parellada, de reconegut
prestigi internacional.

Seguint el concepte d’Aju-
dants de cuina per un dia, una
fórmula que va tenir molt d’èxit
l’any anterior, sota la supervisió
de xefs professionals, els convi-
dats van poder participar de la
gastronomia cabrilenca i pre-
sentar així en societat la ruta.

LES NOVETATS DE LA FIRA
La ruta d’enguany compta amb
la participació de 14 establi-
ments diferents i, cadascun
d’ells, ha hagut de treballar en la
creació d’un plat per l’estiu que
seguís el nom de “Patates en ber-
mudes”. 

A partir d’aquí la particula-
ritat de cada cuina i la creativi-
tat de cada servei de restauració

ha ideat un plat o un altre, els
quals van ser presentats durant
la jornada inaugural de la ini-
ciativa gastronòmica. 

A més, els organitzadors han
impulsat un concurs a la xarxa
social Instagram, amb un premi
d’un àpat per a dues persones a
qualsevol establiment que formi
part de l’Associació d’Hostalers
de Cabrils.

Patates amb Bermudes és la icona de la 4a Fira Gastronòmica. Foto: Fira

Ada Parellada i Pep Plaza 
apadrinen la Ruta Gastronòmica 
Redacció
CABRILS

L’Ajuntament de Cabrera ha
previst una sèrie d’actuacions so-
bre la millora de la via pública en
els següents mesos. El dilluns 4
de juliol es va iniciar la millora
de la canalització del gas de l’A-
vinguda 11 de setembre, i està
previst que es perllongui du-
rant tot el mes. Els diferents
treballs s’han dut a terme a par-
tir d’aquest mes per no coincidir
amb el final de curs escolar, ja
que s’han hagut de tallar alguns
carrers. 

A més, el govern ha destinat
una inversió de 30.000 euros per
a la reparació del paviment a di-
versos trams del municipi. De
fet, durant la segona setmana
d’aquest mes, s’ha procedit a la
repavimentació de diverses vies,
la majoria afectades per les arrels
que creixen dels arbres. Con-
cretament, les actuacions s’han

dut a terme sobre el passeig
Vinyals, l’avinguda Pare Jaume
Català i els carrers Tramuntana,
Pere des Bosch, La Peirota i Jo-
sep Doménech.

RESPOSTA DE LA ZONA VERDA
Per altra banda, l’alcalde, Jordi
Mir, qualifica “d’èxit rotund”
l’aposta per la creació d’una

zona verda en diferents zones als
carrers contigus a les platges
del municipi. “Ningú no es va
atrevir excepte nosaltres”, co-
menta Mir, fent referència a
aquesta implementació. L’únic
inconvenient, però, ha estat la
queixa d’algun veí que s’ha que-
dat fora d’on s’han pintat les di-
ferents zones verdes.

La inversió per a la pavimentació de carrers és de 30.000 €. Foto: Ajuntament

Inversió de 30.000 euros per a
obres de millora als paviments

Festa Major | Xavier Sala i Martín, pregoner
L’economista Xavier Sala i Martín serà l’encarregat de fer el pregó de la Festa Major,
que se celebrarà del 31 de juliol al 3 d’agost. El pregó serà diumenge a les vuit del vespre
al balcó de l’Ajuntament i després es farà l’Espetec d’inici, el Toc de revetlla, una sardi-
nada i una botifarrada. Finalment se celebrarà l’Emplaça’t, a la plaça de l’Església.

Redacció
CABRERA DE MAR

MUSICAB | Equador del Festival
Roger Mas va tenir prop de 200 espectadors en la seva actuació dins el Festival de
Música de Cabrils. Abans d’ell ja han passat artistes com Maria Arnat, l’Orquestra

de Cambra de l’Empordà  i fins a sis grups musicals més. El pròxim 31 de juliol serà
el torn de Paco Ibàñez, i cada cap de setmana fins al 6 d’agost hi haurà actuacions.

Cabrera de Mar

CORRUPCIÓ4Dins el Marc de
l’Operació Térmyca, la Guàrdia
Civil va realitzar dimarts 5 de ju-
liol una sèrie de detencions arreu
del territori espanyol. Des de de-
tencions i escorcolls a diferents
ajuntaments, fins a registres en
domicilis, societats mercantils i
altres entitats públiques. 

L’origen d’aquesta macro ope-
ració policial és la suposada con-
tractació irregular de la consul-
toria Efial per part de càrrecs

públics arreu de l’estat i princi-
palment a Catalunya.

Un dels domicilis que va re-
gistrar la Guàrdia Civil va ser el
del president de l’empresa con-
sultora, Antonio Martos, ubicat
a Cabrils. L’empresa va ser cre-
ada el 2007 per Martos, que ha
ostentat diverses responsabili-
tats en administracions públi-
ques catalanes, com l’Ajunta-
ment de Barcelona o la Sindi-
catura de Comptes. 

L’ Operació Térmyca arriba 
a un domicili de Cabrils

OBRES4El govern està treba-
llant per poder rehabilitar la
Sala Maresme, i convertir-la en
el teatre del poble. Antigament,
la Sala de Cabrera tenia la funció
d’exercir com a teatre, un servei
que actualment no té el poble. 

Segons l’alcalde, Jordi Mir,  la
Sala podria estar llesta a finals
d’estiu, o dit d’altra manera, a
principis de setembre. “Estem
pendents d’un conveni, i també
ens falta trobar el finançament

per tirar l’operació endavant”, co-
menta Mir. El nou teatre tindria
un aforament aproximat de 200
persones, una xifra que Alterna-
tiva Independent per Cabrera
qüestiona en el seu espai a la re-
vista mensual, iCabrera. 

La seva proposta, en canvi,
seria ampliar el Teatret de Cal
Conde. D’aquesta manera, se-
gons argumenten, s’estalvia-
ria un nou equipament a man-
tenir i conservar.

La nova sala de teatre podria
estar enllestida al setembre

La Guàrdia Civil va registrar la casa del president d’Efial. Foto: Arxiu
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ECONOMIA4La Diputació de
Barcelona avançarà als munici-
pis de la demarcació -entre ells
els del Baix Maresme- el deute
que hi ha contret la Generalitat,
que s’enfila fins als 41 milions
d’euros. Concretament, el deu-
te el té el departament de Go-
vernació, Administracions Pú-
bliques i Habitatge i correspon
al Pla Únic d'Obres i Serveis
(PUOSC) de manteniment i del
Fons de Cooperació Local.

La Diputació s’ha compromès
a saldar el deute de la Generali-
tat amb els municipis abans del
31 de juliol. Al seu torn, el presi-
dent Carles Puigdemont ha as-
segurat que la Generalitat can-
cel·larà el deute abans que s’aca-
bi l’any.

Les dues administracions han
assegurat que l’acord vol pal·liar
els problemes de liquiditat dels
Ajuntaments perquè aquests ga-
ranteixin el benestar social.

Les administracions han dis-
senyat un pla estratègic per
combatre les plagues que afec-
ten les pinedes de la comarca. El
document calcula que unes
1.650 hectàrees de pins pinyers
podrien estar afectades, del to-
tal de 6.600 que hi ha a la co-
marca. Tot i que preocupen la
presència de la processionària i
els fongs, la principal amenaça
per la salut dels pins és l’esca-
rabat Tomicus, un animal per-
forador que normalment ataca
els pins debilitats.

Davant d’aquesta situació, el
Consell Comarcal, la Generali-
tat, la Diputació de Barcelona i
les Associacions de Propietaris
Forestals de la Serralada Litoral
Central i Montnegre-Corredor
treballaran conjuntament per

trobar solucions. En un docu-
ment fet públic recentment, tots
els actors es comprometen a
avaluar l’estat de les pinedes.

El resultat serà transmès als
propietaris de les pinedes, ja que
el 99% de la superfície forestal
de la comarca està en mans pri-
vades. El següent pas serà reduir
el nombre d’arbres a la comar-
ca, amb l’objectiu d’”afavorir
els més vigorosos”. 

En aquest sentit, l'Associació
de Propietaris Forestals de la Se-

rralada Litoral Central durà a
terme diverses accions per re-
duir la densitat arbòria, per les
quals rebrà 70.000 euros de
les administracions.

El pla arriba després que la
qüestió hagi ocupat les agendes
dels alcaldes durant diverses
setmanes. Per exemple, la si-
tuació de les pinedes de la co-
marca es va abordar en un sopar
informal a Teià en què van as-
sistir diversos alcaldes i alcal-
desses del Baix Maresme.

La qüestió es va abordar en una trobada informal d’alcaldes. Foto: @esterpujol

La comarca busca solucions 
per a les plagues de les pinedes
Redacció
BAIX MARESME

La Diputació avança el deute
de la Generalitat als municipis

Successos | Atropellament al Masnou
Els Mossos d’Esquadra van detenir diumenge un veí de Vilassar de Mar com
a presumpte autor de l’atropellament d’un ciclista a la carretera N-II a l’altu-

ra del Masnou, sota els efectes de l’alcohol i les drogues. El ciclista està ferit
greu i ingressat a l’Hospital dels Germans Trias i Pujol de Badalona. 

L’Ajuntament de Vilassar de Mar
impulsarà una taula de segui-
ment del pla de dinamització del
petit comerç que impulsa la regi-
doria de Promoció Econòmica.
Per ara no se sap quan es consti-
tuirà aquesta taula ni qui l’inte-
grarà, però l’anunci arriba després
d’una moció presentada pel grup
municipal de Ciutadans al Ple
del 21 de juliol.

El partit demanava la creació
d’un nou pla el 2017 per a la re-
vitalització del petit comerç lo-
cal i del Mercat Municipal en
particular, a través de políti-
ques fiscals, foment del consum
local o assessorament als co-
merciants. La proposta de Ciu-
tadans va ser aprovada amb els
vots de CiU i el PSC i l’abstenció
d’ERC, Gent per Vilassar de Mar
i Vilassar de Mar Sí que pot. En
la seva intervenció, l’alcalde,

Damià del Clot, va assegurar
que molts dels aspectes inclosos
en la moció ja s’estan treballant
i va recordar que l’Ajuntament ja
ha demanat a la Diputació de
Barcelona un estudi de suport
tècnic per a la revitalització del
teixit comercial al poble. 

En aquest sentit, per ara el go-
vern municipal només contempla
la creació d’una taula de segui-
ment per compartir amb la resta
de grups municipals les evolu-
cions de les polítiques de promo-
ció econòmica impulsades per
l’executiu de Del Clot.

L’Ajuntament impulsarà l’òrgan de seguiment. Foto: Arxiu

Nova taula de seguiment del
petit comerç a Vilassar de Mar

Redaccció
VILASSAR DE MAR

Comerç

MERCATS4El Mercat Municipal
de Teià celebra el seu centenari
amb la voluntat de dinamitzar la
seva activitat. L’any 1916 es va es-
trenar aquest equipament i ac-
tualment es conserva a l’Arxiu
municipal un plànol  anterior a
la construcció del mercat en què
s’aprecia una edificació amb tres
portes situada en l’espai que ac-
tualment ocupa la plaça de Ca-
talunya, aleshores coneguda com
a plaça del Born. Més enllà de
reivindicar la memòria col·lec-

tiva a través del mercat, l’Ajun-
tament també vol aprofitar el
centenari per revitalitzar-lo.

En aquest sentit, el mercat va
inaugurar el 17 de juny una
nova parada, La Saladeta, i ara
en queden tres de tancades, de
les quals dues seran tretes a
concurs públic per part de l’A-
juntament al setembre, per tal
d’adjudicar la seva gestió i així
fer un pas més en la revitalitza-
ció d’aquest equipament muni-
cipal centenari.

El mercat de Teià celebra 100
anys amb voluntat de créixer

La Saladeta ha estat l’última parada que ha obert al Mercat Municipal. Foto: Arxiu

Cabrils | 29a Mostra Gastronòmica
Del 19 al 22 d’agost Cabrils celebrarà la 29a edició de la Mostra Gastronòmica, Comercial
i d’Artesans, coincidint amb la Festa Major de Santa Helena. El certamen s’instal·larà al
pati de l’Escola l’Olivera. L’acte inaugural tindrà lloc el 19 d’agost a les vuit del vespre i
l’horari serà cada dia de dos quarts de vuit del vespre a dos quarts de dotze de la nit.
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Torna el futbol a Vilassar de Mar.
Després d’assolir l’ascens de ca-
tegoria com a campió del grup 1
de Primera catalana, ja fa dies que
els de Manel Moya ja treballen
amb l’objectiu de consolidar-se
novament a la quarta categoria del
futbol estatal.

L’equip, que mantindrà el
bloc que va guanyar-se el retorn
a Tercera divisió, va tornar a la
feina el passat dia 18 amb totes
les cares noves, com Viale, Turu,
Cosme, Quijada o el porter Pa-
checo. El tècnic mataroní podrà
veure els resultats de la posada
a punt inicial dels seus homes
avui mateix, en el primer partit
de pretemporada contra el Gavà
a dos quarts de 8 del vespre al
Xevi Ramon.

Un cop superat aquest tràmit
contra els blaugrana, però, co-
mençaran els partits a caixa o fai-
xa. Sense anar més lluny, dis-
sabte començarà la temporada
oficial amb la disputa de la pri-
mera ronda de la Copa Catalun-
ya. El sorteig ha creuat els blanc-
i-vermells, que jugaran a casa,
contra un altre rival de Segona B,
la UE Cornellà.

En funció del resultat de l’en-
frontament contra els del Baix
Llobregat, la pretemporada del Vi-
lassar pot canviar, tot i que de mo-
ment hi ha preparats partits con-
tra l’Hermes (3 d’agost), l’Atlètic
Sant Pol (10 d’agost) i el CE Lla-
vaneres (13 d’agost). A més, els de
Manel Moya començaran la lliga
en menys de quatre setmanes, el

dia 21 d’agost, novament al Xevi
Ramon contra el Sabadell B.

Per altra banda, en el vessant
institucional, el club celebrarà
l’Assamblea General Ordinària
demà passat. Tots els socis estan
convocats al Xevi Ramon a les 7
de la tarda per participar a l’acte
en el qual es llegirà i s’aprovarà (si
així es vota) l’acta de l’anterior as-
samblea, es farà un resum del curs
passat, es tancarà l’exercici eco-
nòmica de la temporada 2015-16
i es llegirà i s’aprovarà (si així es
vota) el pressupost per a aquest
curs 2016-17. La reunió es clourà
amb un torn de precs i preguntes.

EL CD MASNOU, A PUNT
Per la seva banda, i després de re-
soldre la renovació de la plantilla
el mes passat amb 16 incorpora-
cions el mes passat, el CD Masnou
també està a punt per iniciar el seu
camí aquest curs.

Sota les ordres de l’exjugador
uruguaià Walter El Rifle Pan-
diani (que també serà el director
esportiu del club), els masnovins
van tornar a la feina el dia 18 i van

jugar el seu primer partit de pre-
temporada abans-d’ahir contra
tot un Segona B, el Centre d’Es-
ports l’Hospitalet. Malgrat el re-
sultat (1-3 a favor dels riberencs),
el cos tècnic ha tret conclusions
positives d’aquest primer test.

L’equip continuarà treballant
de cara al primer partit oficial del
curs, que serà diumenge a les 7 de
la tarda a Barcelona contra l’Eu-
ropa en la primera ronda de la
Copa Catalunya. El partit al Nou
Sardenya serà una bona prova per
saber quines poden ser les aspi-
racions dels masnovins a la lliga
contra un dels eterns candidats a
l’ascens a Segona B.

La pretemporada de l’equip
continuarà durant tot l’agost (es-
quitxada de partits de Copa Ca-
talunya si els de Pandiani passen
de ronda) i el debut oficial al
grup 1 de Primera catalana serà
novament a domicili en un partit
complicadíssim el dia 4 de se-
tembre al Feliu i Codina contra la
UA Horta de Xavi Molist, un al-
tre dels aspirants a lluitar per
l’ascens a final de temporada.

El Vilassar afronta la temporada amb optimisme. Foto: UEVM

La UE Vilassar i el CD Masnou, 
a punt per començar el curs

» Els de Manel Moya s’enfrontaran al Cornellà a la Copa Catalunya
» El debut oficial de Pandiani serà al Nou Sardenya contra l’Europa

Juli Giner vol organitzar una 
nit de boxa a Premià de Dalt

PREMIÀ DE DALT4Juli The Rock
Giner no s’atura. Ja plenament re-
cuperat de la seva lluita contra el
mexicà Mickey Román, el púgil de
Premià de Dalt continua entre-
nant pels seus pròxims reptes.

Un futur immediat que podria
passar per un combat davant
dels seus veïns. “Per començar a
rodar un altre cop m’agradaria or-
ganitzar una vetllada al Pavelló
Poliesportiu Municipal de Premià
de Dalt al setembre o a l’octubre”,
explica el púgil a Línia Mar. “Se-
ria un combat per recuperar sen-
sacions i més endavant tornar a

poder lluitar per un títol”, diu Gi-
ner, que no descarta lluitar abans.
“Mai se sap quan et poden trucar,
cal estar preparat en tot mo-
ment”, diu el púgil, que compa-
gina la seva carrera amb classes de
boxa a l’escola Templum.

Per la seva banda, l’alcalde
Josep Triadó estaria “encantat”
d’organitzar una vetllada al
municipi. “Els qui coneixem el
Juli sabem que encara tots els
valors positius de l’esport, sem-
pre ha participat en xerrades,
tallers i entrenaments amb
nens”, valora el batlle.

El Vive El Masnou clou el curs i ja
pensa en la temporada vinent

EL MASNOU4Diferents sessions
específiques de tir han posat el
punt final a la temporada del
Vive El Masnou.

L’equip, que va tancar la tem-
porada regular en setè lloc i va
acabar tercer de 10 equips en la
lluita per evitar el descens man-
tindrà la base de la plantilla de
cara al curs que ve amb quatre
baixes i quatre altes, explica el tèc-
nic Raül Laita a Línia Mar. “La
idea és continuar a la categoria
sense patir, competir i que la lli-
ga ens posi on mereixem”, asse-
gura l’entrenador.

Els masnovins tornaran a la
feina el dia 24 d’agost per co-
mençar a preparar la Lliga Ca-
talana EBA. “Demà passat hi
ha una reunió amb la Federació
catalana de bàsquet per estruc-
turar la competició”, diu Laita,
que explica que de cara al curs
que ve, la lliga EBA canviarà de
format. “Hi haurà dos grups de
14 equips. L’últim de cada grup
baixarà i també perdrà la cate-
goria un dels pitjors penúltims”,
agrega Laita, que espera conèi-
xer el calendari de la competició
a mitjans d’aquesta setmana.

Cabrils | Carla Cervelló, or en sincronitzada amb l’AE Mataró
El futur de la sincronitzada de casa nostra passa per Cabrils. La cabrilenca Carla Cervelló,
que competeix amb l’AE Sincro Mataró, va guanyar la medalla d’or en modalitat N-III en
el Campionat de Catalunya de natació sincronitzada que es va celebrar el mes passat a les
piscines Picornell de Barcelona. El CN Granollers i el Joan Pelegrí van completar el podi.

Redacció
BAIX MARESME
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AGENDA MENSUALAGENDA MENSUALAGENDA MENSUAL
DISSABTE 27 D’AGOST
19:00 La parròquia de Sant Pere serà el punt de

partida de l’itinerari El Masnou, terra de mar,
que recorrerà els punts més emblemàtics de
la ciutat. / Parròquia de Sant Pere.

28 I 29 DE JULIOL
10:00 Els secrets de la platja serà el nom d’una

activitat consistent en dos tallers en els
quals els socorristes de les platges explicaran
el significat de totes les senyalitzacions que
hi ha al mar. / Platja de Llevant.

DIVENDRES 19 D’AGOST
22:00 La tradició és viva. La colla Amics de la Sar-

dana tornarà a organitzar una Ballada de sar-
danes en la qual, aquest cop, hi haurà la mú-
sica de la cobla Ciutat de Terrrassa. / Plaça de
l’Ajuntament. 

DEL 2 AL 5 D’AGOST
Tot el dia El xupinasso donarà el tret de sorti-

da a les Festes del Barato, els quatre dies fes-
tius per excel·lència a la ciutat a principis d’a-
gost. Música i cultura popular sera les grans
protagonistes. 

AGOST - SETEMBRE
Tot el dia A partir del dia 1 d’agost es podrà vi-

sitar l’exposició Transports, establiments, arts
i oficis a Vilassar de Mar fa uns anys, una mos-
tra que reflexa l’evolució de la vila. / Biblio-
teca Municipal Ernest Lluch.

AVUI 26 DE JULIOL
19:00 En el marc de la presentació de la marca

Vilassar turisme, l’Ajuntament de Vilassar de
Dalt presentarà el nou portal web de promoció
turística. / Hotel Sorli Emotions.

FINS AL 30 DE JULIOL
Tot el dia Des de finals del mes passat, la pis-

ta de l’AE Teià és l’escenari de la vuitena edi-
ció del torneig de futbol sala A Teià, el futbol
enganxa, en les categories infantil, aleví, mas-
culina i femenina. / Pista de l’AE Teià.

DISSABTE 10 DE SETEMBRE
12:00 Segona jornada del grup 1 de Primera ca-

talana . El renovat CD Masnou de Walter Pan-
diani rebrà la visita del CE Manresa. / Muni-
cipal d’Esports El Masnou.

EL MASNOU COMARCA ESPORTSVILASSAR DE MARPREMIÀ DE MAR

Aquest diumenge a les 8 del vespre es
donarà el tret de sortida a la Festa Ma-
jor de Cabrera amb el pregó, a càrrec del
conegut professor i economista Xavier
Sala-i-Martín. 

Sala-i-Martín, pregoner 
de la Festa Major de Cabrera

Del 31 de juliol al 3 d’agost

La segona part de les aventures de
Drak, Mavis i Johnny seran el títol pro-
tagonista de la primera sessió del ci-
nema a la fresca del mes que ve. /
Camp Municipal d’Esports.

‘Hotel Transylvania 2’, pròxim
títol al cinema a la fresca

Dj. 4 d’agost a les 22:00

Com cada tercer diumenge de mes, la
plaça d’Ocata es converteix en l’esce-
nari d’una jornada de swing. Enguany
el protagonisme serà per la ballada de
lindy hop. / Plaça d’Ocata.

La plaça d’Ocata, escenari
d’una jornada de ‘swing’

Dg. 21 d’agost a les 19:00

Retorn a la feina. La UE Vilassar de Mar
torna a debutar a Tercera divisió amb
un partit a casa contra el filial del Cen-
tre d’Esports Sabadell. / Municipal
Xevi Ramon.

La UE Vilassar debuta a 
Tercera contra el Sabadell B

Dg. 21 d’agost a les 12:00
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